

Title (en)

Plastic clothing hanger

Title (de)

Wäschebügel aus Kunststoff

Title (fr)

Cintre en plastique

Publication

EP 0945094 A2 19990929 (DE)

Application

EP 99105318 A 19990316

Priority

DE 29805141 U 19980323

Abstract (en)

The hanger has two hanger parts, one on either side of a hanging hook (2). A strap of an item of washing is clamped in a gap (9) formed on the hanger part between a sprung tongue (5) pointing towards the hanger hook and the base of a depression (6) formed on the back (4) of the hanger at each end. A funnel-like opening (7) is formed by the tongue for insertion of the item. The fixed end of the tongue is attached at the base of the depression by a semi-circular arced connecting part (8). At the end of the clamping gap and the beginning of the enlargement (10) formed by the connecting part is a stop (11), which is perpendicular to the gap, and a hook (12), which projects into the enlargement, and is spaced from the inside of the connecting part.

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft einen Wäschebügel aus Kunststoff, mit einem Aufhängehaken (2) und zwei Bügelteilen (3,3'), auf deren Rücken (4) jeweils in einer Mulde eine zum Aufhängehaken (2) gerichtete federnde Zunge (5) angeformt ist, die mit dem Muldenboden (6) einen Klemmspalt (9) bildet und deren freies Ende nach oben gebogen ist und mit dem inneren Muldenende eine trichterartige Einführöffnung (7) bildet zum Einführen eines Trägers eines Wäschestücks. Das feste Zungenende geht über ein halbringförmiges Verbindungsteil (8) in den Muldenboden (6) über, wobei das Verbindungsteil (8) am Ende des Klemmspaltes (9) eine Erweiterung (10) bildet. Um einen guten Halt sowohl für schmale als auch für breite Träger zu bieten, ist am Ende des Klemmspaltes (9) und am Beginn der vom Verbindungsteil (8) gebildeten Erweiterung (10) ein rechtwinklig zum Klemmspalt (9) stehender Anschlag (11) und ein in die Erweiterung (10) hineinragender Haken (12) angeformt, der einen Abstand zur Innenseite des Verbindungsteils (8) aufweist. <IMAGE>

IPC 1-7

A47G 25/48

IPC 8 full level

A47G 25/48 (2006.01); **B23D 61/02** (2006.01)

CPC (source: EP)

A47G 25/486 (2013.01)

Citation (applicant)

- DE 8902362 U1 19890427
- DE 9005901 U1 19900726

Cited by

DE202011000146U1; EP2478799A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI NL

DOCDB simple family (publication)

EP 0945094 A2 19990929; EP 0945094 A3 20021030; EP 0945094 B1 20040526; AT E267545 T1 20040615; DE 29805141 U1 19980723;
DE 59909553 D1 20040701

DOCDB simple family (application)

EP 99105318 A 19990316; AT 99105318 T 19990316; DE 29805141 U 19980323; DE 59909553 T 19990316